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Høringsuttalelse fra Innlandet KrF om skolestruktursaken i Innlandet Fylkeskommune. 

Vi i Innlandet KrF har programfestet i vårt politiske program for 2023-2027: «I videregående 
skoler og høyere utdanning bør opplæringen bygges på samfunnets og næringslivets behov for 
kunnskap og kompetanse. Vi må forvente at både arbeidsmarkedet og samfunnet generelt 
fortsatt vil både endres, digitaliseres og automatiseres ytterligere. Det er derfor viktig med et 
skole- og utdanningssystem som er fleksibelt og justeres i takt med disse endringene.»  

Vi ser med bekymring på de drastiske prognosene for Innlandet og endringene i demografien, på 
lik linje med alle andre, og vi forstår at det må noen endringer til. Vi forstår at elevtallene vil 
synke drastisk de neste 10-15 årene og skolene må rustes for dette.  
Vi mener likevel at det finnes alternativer til å legge ned skoler, for å sørge for at distriktene våre 
kan fortsette å blomstre, samtidig som vi tar inn over oss de endringene i samfunnet vi står 
ovenfor.  

Innlandet KrF har drøftet saken i rådsmøte for fylkeslaget og vi konkluderer med følgende:   

 Eleven:  

• Vi ønsker at ungdommene våre skal vokse opp med tilknytning til nærmiljøet og til 
skolen, og derfor bør skolene være nært folk.  

• Vi ønsker levende distrikter og mener at tilbud i den videregående skolen må 
opprettholdes slik at ungdommene våre kan fortsette å bo i distriktene.  

• Vi mener at det bør tilrettelegges så langt det lar seg gjøre for å unngå at VG1-elever må 
flytte på hybel for å kunne få den opplæringen de ønsker seg. De stedene der tilbudene 
flyttes til andre sentrale strøk bør det opprettes internater som trygger elevenes hverdag 
utenfor skoletiden, og det må opprettes tilbud som følger opp de elevene som må flytte 
for å kunne få gå på videregående skole.  

• Innlandet KrF vil at det vurderes en makstid for hvor langt en elev skal måtte reise for å 
kunne få det skoletilbudet eleven har rett på.  

• Vi tror at ungdommer som har god tilknytning til nærmiljøet sitt i større grad vil flytte 
hjem og bidra til sterke lokalsamfunn. Gode lærlingetilbud må sikres ytterligere i 
distriktene for å tilrettelegge for dette.  
 
Skoletilbud:  

• Vi vil at alle landbruksskolene våre må opprettholdes. Innlandet er et mat- og skogfylke, 
og med tanke på behovet for å øke selvforsyningen og å styrke beredskapen, så må 
landbruksskolene våre styrkes, ikke trues.  

• Vi mener at vi må ha mer fokus på å opprette eller flytte gode tilbud til distriktene, 
fremfor å bygge ut skolene i de sentrale områdene i Innlandet. Regionstankegangen må 
opprettholdes.  



• Vi ber om at fylkeskommunen foretar en konsekvensutredning for næringslivets behov 
for å møte dette med fagutdanningene, som eksempel: kokk, servitør, friluftsliv og 
reiseliv.  

• Vi ber også om at fylkeskommunen foretar en konsekvensutredning for det 
samfunnsøkonomiske behovet sett opp mot bosetting, frivilligheten, idrettslag og 
sosiale møteplasser i regionen.  

• Vi vil at Nordstumoen opprettholdes. 


